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Protokoll 10/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 15 november 2023 kl. 10:30-12:00, 
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Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Katrin Wicén (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Inga Lundvall (SKPF) 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Vakant (PRO) 

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef 

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Katrin Wicén (PRO) 

 

Datum för justering  2023-11-16 

Paragraf   §§1-7 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkänns. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Inga Lundvall (OPOL) SKPF 

 

Ersättare: 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Katrin Wicén PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 16 november via 

mejl. 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

 Source control nivå 1 

Utifrån den ökade smittspridningen i samhället gäller från 8 

november source control enligt nivå 1 för verksamheter inom 

vård och omsorg vid patientnära arbete. Gäller personal men 

inte besökare. Endast ett fall har rapporterats inom 

äldreomsorgens verksamheter, än ses ingen ökning av 

smittspridningen varken hos personal eller de äldre.  

 

 Digitaliseringsplan för äldreomsorgen 

En stadsgemensam digitaliseringsplan för äldreomsorgen är 

framtagen och beslutad om. Prioriterat under 2024 är att arbeta 

med följande interna larm och trygghetsskapande teknik, 

digitala tillsyner och digitala inköp samt trygghetsskapande 

teknik inom servicehus och hemtjänst. 
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Rådet tycker att det är viktigt att diskussionerna om 

integritetskränkande åtgärder är viktig att ha vid 

implementering av tekniska lösningar.  

  

 Hållbara vård och omsorgsboende 

Två av äldreomsorgens verksamheter har påbörjat projektet 

med hållbara vård- och omsorgsboende som syftar till bland 

annat att minska användandet av plast. 

 

 Boendeplanering 

Arbetet med boendeplaneringen är påbörjat. Arbetet sker 

regionsviss tillsammans med Skärholmens 

stadsdelsförvaltning. Den regionala planen kommer vara klar 

till våren och gå upp på nämnd i april medan stadens 

övergripande boendeplanering beslutas om på äldrenämndens 

sammanträde i juni. 

Rådet har som önskemål om att få vara delaktiga i 

diskussionerna utifrån de underlag förvaltningen får för 

boendeplaneringen, till exempel befolkningsprognosen.  

 

 Verksamhetsuppföljningar av privata utförare 

Äldreförvaltningen är avtalsägare men förvaltningen har i 

uppdrag av äldreförvaltningen i att genomföra 

verksamhetsuppföljningen av privata utförare. Resultatet av 

verksamhetsuppföljningarna skickas till äldreförvaltningen för 

att rapporteras till äldrenämnden. Resultaten av 

verksamhetsuppföljningarna av privata utförare går inte till 

stadsdelsnämnderna.  

 

§ 4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 26 oktober 2023  

Pensionärsrådet har följande synpunkter på protokollet att flera av 

nämndens råd inte finns noterat i protokollet.  

KPR:s sammanträde 17 oktober 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 18 oktober 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 
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§ 5 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 3 Betänkandet - Ett stärkt och samlat skydd av 
välfärdssystemen (SOU 2023:52) 

Rådet tillstyrker förvaltningens förslag och framför att många 

utsatta grupper kan få det svårare förstå vårt system och vilka 

rättigheter de har för många hinder finns, ett exempel är språket 

etc. 

Ärende 4 Program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning 2024-2028 

Rådet tillstyrker ärendet och ställer sig bakom punkterna 1-9 och 

framför att personer som har funktionsnedsättning och äldre skall 

vara delaktiga i utredningsprocess så deras rättigheter kan tas fram i 

rapporten vilket delvis gjorts. 

Ärende 5 Bygg Stockholms största fotbollsområde i Älvsjö – 
motion från (C) 

Rådet tillstyrker förvaltningens förslag att ett idrottsnav för alla 

åldrar skapas i området. På närliggande ytor skall ett idrottsnav 

skapas med parkmiljöer, rekreation och i motionen omnämns det 

som Sveriges största idrottsområde. Dessa diskussioner har förts 

tidigare att skapa ett idrottsnav där med hallar och konstgräsplaner 

förutom bra parkmiljöer och tillhåll för alla åldrar. 

Ärende 6 Förslag till detaljplan för nya bostäder vid Gösta 
Ekmans väg i Hägersten 

Rådet tillstyrker förvaltningens förslag. I samband med förslaget 

till bebyggelse är det viktigt se till att de blir en trygg miljö för de 

boende och att bevara de naturvärden som finns och försöka 

behålla dessa i orört skick. Se till att parkbänkar och lokaler för 

olika fritids ändamål finns. 

Ärende 7 Samråd om ny tunnelbana till Älvsjö - lokalisering 
av ny depå 

Samråd kring nya tunnelbanan till Älvsjö om arbetsområden, 

arbetstunnlar och lokalisering av depåer. Pensionärsrådet hat tagit 

del av det omfattande utredningsförslaget FU 2022-1349 utgivit för 

samråd den 18 februari 2023. 

 Miljön skall skyddas. 

 Borrningar, sprängningar, vibrationer och tunneldrivning 

minimeras. 

 Tätning av berg för att skydda viktiga skyddsåtgärder vid 

läckage av grundvattnet. 

 Transporter av bergmassa under tiden 12-18 månader skall 

utföras på tider som är minst störande för närboende. 
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 Återställande av mark efter byggtiden och minimera 

störningar. 

 Om dirigering av gångtrafik, cykelleder skall vara trygga och 

framkomliga. 

 Buller, stomljud och luftburet buller skall undvikas så mycket 

som möjligt. 

 Spontning, schaktning, pålning, transporter mm skall utföras 

på tider för att minimera störningar. 

 Kommunikationer skall säkerställas så normalt kollektivtrafik 

mm kan pågår utan större störningar under byggtiden. 

 Kultur och naturvärden skall behållas och skyddas. 

§ 6 
Övriga frågor 

 Sammanträdestider för pensionärsrådet 2024 

Utsända förslag på datum under 2024 godkänns av rådet. 

 

 Verksamhetsplanering 2024 

Pensionärsrådet lyfter följande områden som viktiga att arbeta med 

under 2024 för att öka kvalitén inom äldreomsorgen vid 

sammanträdet. Rådet återkommer om det är något specifikt de 

önskar ha med i verksamhetsplaneringen. 

Kompetens-kontinuitet (personal) 

- Utbildning av personal 

- Språkutbildning 

- Personal kontinuitet hemtjänst och personal täthet inom 

vård och omsorgsboenden skall ha legitimationer 

- Handledning för personal 

De äldre 

- Ökad delaktighet för de äldre 

- Levnadsförhållanden 

Hälso- och sjukvård 

- Vård i livets slutskede/Ingen ska dö ensam - Vak 

- Läkemedelshantering/felmedicinering 

- Samverkan med läkarorganisationen 

Biståndsbedömning 

- Hemtjänst utan särskildprövning 

- Generösare biståndsbedömning för särskilda boenden när 

det finns många tomma lägenheter 

 

 

Nästa sammanträde är 13 december kl. 10:30 


